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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2018-04-10, § 28 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 10 april 2018 kl. 17.05 – 18.05 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Torsdagen den 19 april 2018 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Jonas Svanfeldt (S) §§ 10-30 

Hampus Rubaszkin (MP) 

Rikard Warlenius (V) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Annika Ödebrink (S) §§ 1-9 för Jonas Svanfeldt (S) 

Sabine Pettersson (L) för Joar Forssell (L) 

 

 
Ersättare: 

Annika Ödebrink (S) §§ 10-30 

Fredrik Pettersson (S) 

Jakob Sahlin (S) 

Linda Agetoft (S) 

Linnéa Joandi (MP) 

John Myhrman (M) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) §§ 7-30 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Monika Gerdhem, Gustaf 

Landahl, Charlotte Larsson, Lena Mittal, Daniel Persson, Maria 

Svanholm, Emily Tjäder, Malin Täppefur och personalföreträdaren Luis 

Lopez §§ 1-26, 28-30 samt borgarrådssekreteraren Albin Arleskär. 
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 § 28 
Remiss – Mer fastighetsnära insamling av 
förpackningsavfall och returpapper 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2018-5574 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Sabine Pettersson (L) föreslår att nämnden beslutar att 

delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut och att 

därutöver anföra följande: 

 

Insamlingssystemet för förpackningar och returpapper har 

under lång tid haft behov av att reformeras för en mer 

lättillgänglig insamling och ökad materialåtervinning. 

Producentansvaret, som innebär att förpacknings- och 

tidningsindustrin ansvarar för insamlingen, är en bra princip 

men fungerar dåligt när en tredjedel av soppåsen består av 

förpackningar som ligger på förpackningsindustrins ansvar. 

Därför välkomnar vi att regeringen arbetat fram ett förslag i 

frågan om ett utvecklat producentansvar. Stora problem finns 

med oklar ansvarsfördelningen, servicenivå, 

nedskräpningsproblem och otillräcklig utsortering av 

förpackningsavfall från annat avfall. Vi välkomnar många av 

de föreslagna ändringarna för att förtydliga 

producentansvaret, fler fossilfria förpackningar och mer av 

fastighetsnära materialinsamling. En viktig del av lösningen 

är att utforma insamlingssystemen så att en större andel av 

hushållens avfall kan lämnas på samma ställe eller i nära 

anslutning till fastigheten där man bor, en förenkling helt 

enkelt. 
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Det vi däremot inte är nöjda med är att förslaget inte innebär 

ett högre miljömål och inte förankrats med allianspartierna i 

Riksdagen. De blocköverskridande samtal som tidigare fördes 

avbröts av regeringen. Branschen, kommuner och 

fastighetsägare efterlyser långsiktiga spelregler och tydliga 

mål för att kunna utveckla insamling och återvinning. Ett illa 

förankrat förslag riskerar tyvärr att bli ett slag i luften. 

Därutöver saknar vi förslag på hur vi kan samla in och 

återvinna mer kläder och textil. Idag saknas enkla sätt att 

lämna in kläder, och stora mängder textil som skulle kunna 

återvinnas går till förbränning. Dessutom har butikernas 

frivilliga textilinsamling dömts ut som olaglig av 

Naturvårdsverket. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Sabine Pettersson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) enligt 

följande: 

 

Det är positivt att vi äntligen kan se ett omtag på ett område 

som berör så många människors vardagsliv. En väl 

fungerande källsortering och återvinning ger stora vinster för 

miljö- och klimat. Att källsortera måste vara enkelt och nära. 

Systemet för insamling av förpackningar och tidningar 

fungerar dock inte väl i dagsläget och de ”nya innovativa 

lösningarna” för insamling och för smartare förpackningar 

som förväntades när systemet infördes har lyst med sin 

frånvaro. Vi har tidigare efterfrågat ett kommunalt 

helhetsansvar för insamling av förpackningar och tidningar. 

Att regeringen nu föreslår ett förstärkt producentansvar med 

kraftigt ökad servicenivå uppnår troligtvis samma resultat när 

det kommer till att stärka och förenkla insamlingen för 

kommunens invånare. I Stockholms stad arbetar vi just nu 

med att stärka servicenivån för stadens avfallshantering. 

Nästa steg är en automatisk sorteringsanläggning som från 

2021 kommer sortera ut matavfall, plast och metall från 

hushållsavfallet. I och med detta tar  staden ett större ansvar 

för att se till att vi inte skickar plast och metall till 
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energiåtervinning utan till materialåtervinning. Källsortering i 

hemmet kommer dock fortfarande vara 

förstahandsalternativet och vi hoppas därför på att de nya 

kraven på ökad servicenivå för insamling av förpackningar 

och tidningar kommer följas av ett bättre och tätare samarbete 

mellan FTI och kommunen men även mellan FTI och 

fastighetsägare för att kunna ge bättre förutsättningar för nya 

platser i fler fastigheter för fastighetsnära insamling. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L). 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 


